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Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från servicenämnden angående 

ett bättre djurskydd och att allt kött som upphandlas i stadens 

verksamheter ska ursprungsmärkas. Motionärerna föreslår att 

kommunfullmäktige ska besluta om ett upphandlingskrav gällande 

ursprungsmärkning för kött, fågel och fisk som tillagas och/eller 

serveras inom stadens verksamheter.  

 

Lagen om offentlig upphandling tillåter inte att krav ställs på 

specifikt ursprung. I upphandlingsarbetet har staden därför arbetat 

med specifika detaljerade kvalitetskrav på produktnivå.  

 

En för staden gemensam matstrategi håller på att tas fram under 

ledning av kommunstyrelsen. Den kommer att innehålla riktlinjer 

inom flera av de frågeställningar som tas upp i denna motion.  
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Bakgrund 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från servicenämnden angående 

ett bättre djurskydd och att allt kött som upphandlas i stadens 

verksamheter ska ursprungsmärkas. Yttrandet ska vara 

stadsledningskontoret tillhanda senast den 27 juli 2018. 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska besluta om ett 

upphandlingskrav gällande ursprungsmärkning för kött, fågel och 

fisk som tillagas och/eller serveras inom stadens verksamheter.  

 

Motionärerna föreslår vidare att kött som importeras till stadens 

verksamheter ska uppfylla villkor, som minst, följer den svenska 

djurskyddslagen. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom staben i samråd med verksamhetsområde 

upphandling.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen anser att motionärerna har rätt i att staden ska verka 

för en god livsmedelskontroll. Servicenämnden ansvarar för stadens 

gemensamma upphandling av livsmedel.   

 

I upphandlingen av stadens befintliga centrala livsmedelsavtal 

(2015-2019) gällde i tillämpliga delar dåvarande 

miljöstyrningsrådet hållbarhetskriterier (sedermera 

Upphandlingsmyndigheten) för kött och fågelprodukter på basnivå 

och avancerad nivå. Kraven omfattar samtliga oberedda kött- och 

fågelprodukter och utvalda sammansatta produkter.  

 

Ett av de ställda kraven avser information om ursprung. Skriftlig 

information om ursprung ska kunna lämnas vid förfrågan om var 

djuret är fött, uppfött, slaktat och förädlat. Stickprovskontroll med 

begäran om verifikation gjordes under upphandlingens utvärdering 

och därefter årligen under löpande avtalsperiod.    

 

Staden har även ett obligatoriskt produktkrav gällande fisk och 

skaldjursprodukter som bland annat innefattar att varan ska märkas 

med varans svenska och latinska namn. Fångszon ska anges på 

ytterförpackning. 

 

Lagen om offentlig upphandling tillåter inte att krav ställs på 

specifikt ursprung. I upphandlingsarbetet har staden därför arbetat 

med specifika detaljerade kvalitetskrav på det som kallas 

positionsnivå, vilket innebär enskild produktnivå. Till exempel 



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 

Dnr  1.1.5-298/2018 

Sida 3 (3) 
 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

ställdes krav gällande fryst kyckling, att den vid upptining maximalt 

får släppa 5 procent saltlake/marinering. Ett krav som ökade 

sannolikheten för mer svensk kyckling på avtalet.  

 

Hållbarhetskriterier för livsmedel med fokus på miljöaspekter och 

djurskydd började utvecklas år 2006 på dåvarande 

Miljöstyrningsrådet. Upphandlingsmyndigheten gjorde sin senaste 

översyn i december 2016 med ambitionen att förtydliga innebörden 

och förenkla kriterieanvändningen.  

 

En för staden gemensam matstrategi håller på att tas fram under 

ledning av kommunstyrelsen. Den kommer att innehålla riktlinjer 

inom flera av de frågeställningar som tas upp i denna motion.  

 

Stadens avser att även framledes följa Upphandlingsmyndighetens 

kriterier samt den matstrategi som är under framtagande.  

 

Bilagor 

1. Remissen 


